

P.O.Box 8718, Beijing 100080, China	Journal of Software, August 2007,18(8):1922-1932
E-mail: jos@iscas.ac.cn	ISSN 1000-9825, CODEN RUXUEW, CN 11-2560/TP
http://www.jos.org.cn	Copyright © 2007 by <i>Journal of Software</i>

一种双层P2P结构的语义服务发现模型

刘志忠, 王怀民, 周 斌

[Full-Text PDF](#) [Submission](#) [Back](#)

刘志忠¹, 王怀民^{1,2}, 周 斌¹

¹(国防科学技术大学 计算机学院 网络与信息安全研究所,湖南 长沙 410073)

²(国防科学技术大学 计算机学院 并行与分布处理国家重点实验室,湖南 长沙 410073)

作者简介: 刘志忠(1980—),男,江西吉安人,博士生,主要研究领域为面向服务计算.王怀民(1962—),男,博士,教授,博士生导师,CCF高级会员,主要研究领域为分布式计算,Agent技术.周斌(1971—),男,博士,副研究员,主要研究领域为面向服务计算,软件工程.

联系人: 刘志忠 Fax: +86-731-4512504, E-mail: liuzane@gmail.com, http://www.nudt.edu.cn

Received 2007-03-01; Accepted 2007-04-26

Abstract

In open Internet environment, it is inevitable that multiple ontologies coexist. Centralized service discovery mechanism becomes the bottleneck of SOC (service oriented computing), which results in poor scalability of system. Aiming at solving these problems, a two layered P2P based model for semantic service discovery is proposed in this paper. The model is based on ontology community and integrates iVCE (Internet-based virtual computing environment) core concepts into a P2P model. Based on this model, a service discovery algorithm composed of two stages and three steps is proposed. It matches services across communities as well as within community. Within a community, algorithm locates registers holding service information with a high probability of satisfying a request firstly. Then it captures semantic matching between service advertisements and service requests by logical reasoning. Service discovery across communities occurs according to some policies. The model is suitable for opening environment with coexistent multiple ontologies. Experimental results show that given an appropriate setting, the model can make a tradeoff between recall and responding time. In addition, the model will release the mean load of registers efficiently while holding recall.

Liu ZZ, Wang HM, Zhou B. A two layered P2P model for semantic service discovery. *Journal of Software*, 2007,18(8):1922-1932.

DOI: 10.1360/jos181922

<http://www.jos.org.cn/1000-9825/18/1922.htm>

摘要

在开放的Internet环境下,多本体共存是一种必然.同时,集中式的语义服务发现机制是整个面向服务计算的瓶颈,导致系统的可扩展性差.为了支持多本体共存并提高系统的可扩展性,提出一种双层P2P语义服务发现模型.该模型以本体社区为核心,将iVCE(Internet-based virtual computing environment)的核心概念集成到P2P模型中.基于该模型,提出一种分两个阶段、3个步骤的服务发现算法.除了在本体社区内以外,算法还可以实现跨社区的服务发现.在本体社区内,算法首先根据语义相似性选定相应的注册服务器,然后再利用逻辑推理来实施精确的服务匹配.而跨社区的服务发现则按照一定的策略实施.该模型适用于多本体共存的开放环境.实验结果表明,通过合理的参数配置,模型能在查全率和服务发现响应时间之间加以折衷,并取得较好的结果;另外,模型能够在不降低服务查全率的情况下降低注册服务节点的平均负载.

基金项目: Supported by the National Basic Research Program of China under Grant No.2005CB321800 (国家重点基础研究发展计划(973)); the National Natural Science Foundation of China under Grant Nos.90412011, 60625203 (国家自然科学基金)

References:

[1] Lu XC, Wang HM, Wang J. Internet based virtual computing environment (iVCE): Concepts and architecture. *Science in China (Series E)*, 2006,36(10):1081-1099 (in Chinese with English abstract).

- [2] Paolucci M, Kawamura T, Payne TR, Sycara K. Importing the semantic Web in UDDI. In: Bussler C, Hull R, McIlraith S, Orłowska ME, Pernici B, Yang J, eds. Proc. of Web Services, E-Business and Semantic Web Workshop, CAISE 2002. Toronto: Springer-Verlag, 2002. 225-236.
- [3] Paolucci M, Kawamura T, Payne TR, Sycara K. Semantic matching of Web services capabilities. In: Goos G, Hartmanis J, van Leeuwen J, eds. Proc. of the Int'l Semantic Web Conf. (ISWC). LNCS 2342, Sardinia: Springer-Verlag, 2002. 333-347.
- [4] Burstein M, Bussler C, Zaremba M, Finin T, Huhns M, Paolucci M, Sheth A, Williams S. A semantic Web services architecture. IEEE Internet Computing, 2005,9(5):52-61.
- [5] Banaei-Kashani F, Chen CC, Shahabi C. WSPDS: Web services peer-to-peer discovery service. In: Arabia HR, Chatterjee S, eds. Proc. of the Int'l Symp. on Web Services and Applications. Las Vegas: CSREA Press, 2004. 733-743.
- [6] Essafi T, Dorta N, Seret D. A scalable peer-to-peer approach to service discovery using ontology. In: Proc. of the 9th World Multiconference on Systemics, Cybernetics and Informatics. Orlando, 2005. <http://www.math-info.univ-paris5.fr/~seret/artgd.pdf>
- [7] Schmidt C, Parashar M. A peer-to-peer approach to Web service discovery. World Wide Web, 2004,7(2):211-229.
- [8] Verma K, Sivashanmugam K, Sheth A, Patil A, Oundhakar S, Miller J. METEOR-S WSDI: A scalable p2p infrastructure of registries for semantic publication and discovery of Web services. Journal of Information Technology and Management, 2005,6(1): 17-39.
- [9] Stuckenschmidt H, Klein M. Modularization of ontologies—Wonderweb: Ontology infrastructure for the semantic Web. 2003. <http://wonderweb.semanticweb.org/deliverables/documents/D21.pdf>
- [10] Liu ZZ, Wang HM, Zhou B. A scalable mechanism of semantic service discovery in multi-ontology environment. In: Cerin C, Li KC, eds. Proc. of the GPC 2007. LNCS 4459, Berlin, Herdenberg: Springer-Verlag, 2007. 136-146.
- [11] Wu J, Wu ZH, Li Y, Deng SG. Web service discovery based on ontology and similarity of word. Chinese Journal of Computers, 2005,28(4):595-602 (in Chinese with English abstract).

[12] Euzenat J, Bach TL, Barrasa J, Bouquet P, de Bo J, Dieng R, Ehrig M, Hauswirth M, Jarrar M, Lara R, Maynard D, Napoli A, Stamou G, Stuckenschmidt H, Shvaiko P, Tessaris S, Acker SV, Zaihrayeu I. D2.2.3: State of the art on ontology alignment. 2004. <http://www.starlab.vub.ac.be/publications/kweb-223.pdf>

[13] Elenius D, Ingmarsson M. Ontology-Based service discovery in P2P network. In: Proc. of Workshop on Peer-to-Peer Knowledge Management. Boston, 2004. <http://citeseer.ist.psu.edu/711664.html>

[14] Hu CM, Zhu YM, Huai JP, Liu YH, Ni LM. Efficient information service management using service club in CROWN grid. In: Proc. of the 2005 IEEE Int'l Conf. on Service Computing (SCC 2005). Washington: IEEE Computer Society, 2005. 5-12. <http://portal.acm.org/citation.cfm-id=1097875.1098401>

[15] Hu JQ. Research on some key technologies of Web service discovery [Ph.D. Thesis]. Changsha: National University of Defense Technology, 2005 (in Chinese with English abstract).

[16] Guo DK, Ren Y, Chen HH, Luo XS. A QoS-guaranteed and distributed model for Web service discovery. Journal of Software, 2006, 17(11):2324-2334 (in Chinese with English abstract). <http://www.jos.org.cn/1000-9825/17/2324.htm>

附中文参考文献:

[1] 卢锡城,王怀民,王戟.虚拟计算环境iVCE:概念与体系结构.中国科学(E辑),2006,36(10):1081-1099.

[11] 吴健,吴朝晖,李莹,邓水光.基于本体论和词汇语义相似度的Web服务发现.计算机学报,2005,28(4):595-602.

[15] 胡建强.服务发现若干关键技术研究[博士学位论文].长沙:国防科学技术大学,2005.

[16] 郭得科,任彦,陈洪辉,罗雪山.一种QoS有保障的Web服务分布式发现模型.软件学报,2006,17(11):2324-2334. <http://www.jos.org.cn/1000-9825/17/2324.htm>